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От Евгения Алексиева – Кмет на СО-район „Панчарево“
От д-р Ваня Тагарева  -  Общински съветник

Относно: Даване на съгласие и упълномощаване на кмета на СО-район „Панчарево“ да
кандидатства по Подпрограма „Енергийна ефективност на общински училища  и детски
градини“ към Инвестиционна програма за климата на Националния доверителен екофонд
и съфинансиране от бюджета на Столична община в размер на 30% от инвестиционните
разходи за енергоспестяващи мерки за енергийна ефективност в сградата на  192. СУ
„Христо Ботев“, с. Бистрица, район Панчарево.

УВАЖАЕМИ ГОСПОДИН ПЕТРОВ,

На 10.04.2024г. с решение на Управителният съвет на Националния доверителен екофонд
/НДЕФ/ бе публикувана покана за кандидатстване по Подпрограма „Енергийна ефективност
на общински училища и детски градини“ към Инвестиционна програма за климата, чийто
краен срок е до 17:00 ч. на 10.07.2024 година.

Основната цел на процедурата е подобряване енергийните характеристики на общински
училища и детски градини, чрез прилагане на високоефективни мерки.

С безвъзмездната финансова помощ по Подпрограма „Енергийна ефективност на общин-
ски училища и детски градини“ се финансират строително-монтажни работи /СМР/ по изпъл-
нение на пакет енергоспестяващи мерки, съгласно приложена количествено-стойностна
сметка.

Съгласно указанията и правилата за финансиране на проекти по Подпрограма „Енергийна
ефективност на общинските училища и детски градини“, безвъзмездната финансова помощ по
един проект е до 70% от стойността /с ДДС/ на инвестиционните разходи за енергоспестяващи
мерки /ЕСМ/.



 

 

       Съгласно доклад за обследване състоянието на микроклимата завършено през Април 2023 
година от лицензирана фирма и измервания на температурите в помещенията в периода фев-
руари месец 2023 година се установи поддържане на по – ниска от нормативно изискуемата от 
ХЕИ температура във всички помещения на територията на училището. Най – ниската изме-
рена температура по време на учебен процес е 8,5°C във физкултурният салон на училище. 
       Направените измервания показват, че в стаята на най-малките ученици от 1-ви клас се под-
държат температури под 18 градуса, което е недопустимо за провеждане на учебен процес и 
по норматив се налага прекратяване на учебните занятия. През по – голяма част от периода на 
измерванията температурите в помещенията са в диапазона 12-14 градуса.  
       По данни на персонала в разглежданите периоди с ниски температури в помещенията зна-
чително се увеличава заболеваемостта сред учениците и се нарушава правилното протичане на 
учебния процес.  
       Рядкост е в помещение в училището да се поддържа температура дори и близка до норма-
тивната. 
       Причините за това състояние съгласно проведеното обследване са следните:  

 сградата на 192 СУ „Христо Ботев“ е в лошо техническо състояние и ограждащите и 
елементи не могат да осигурят нормативните изисквания за топлосъхранение и енер-
гийна ефективност. 

  Стените  и покривите са без положена топлоизолация.  
 Дограмата е в лошо техническо състояние, с голям срок на експлоатация и лоши свойс-

тва на топлосъхранение. Поради този факт – дори и с огромните средства, които се из-
разходват за отопление и постоянната работа на отоплителната инсталация не могат да 
се постигнат нормативно изискуемите температури в помещенията. Всеки отоплителен 
сезон се харчат около 100 000 лв. (сто хиляди лева) за закупуване на дизелово гориво.  

 На практика поради лошото състояние на ограждащите елементи произведената от 
отоплителната инсталация топлинна енергия се отделя в атмосферата. Отоплителната 
инсталация е стара , с над 70-годишен срок на експлоатация. За отопление се използва 
дизелово гориво, което е с висока себестойност. 

   
       Разглежданото училище е с голяма надморска височина в сравнение с училищата в Сто-
лична община – около 1 000 метра. Средните температури през зимния период в с. Бистрица 
са около 5 градуса по – ниски от измерваните в гр. София. Поради липсата на топлоизолация 
и ниските температури заболеваемостта сред децата през студените зимни дни е висока 
и провеждането на нормален учебен процес е значително затруднено. 
       През годините район „Панчарево“, управата на училището и родителският колектив са 
правили множество безуспешни опити за кандидатстване за европейско финансиране и реали-
зация на мерки за енергийна ефективност. Няколко пъти е отказвано участие по програми за 
финансиране като предимство е давано други сгради в СО с обяснението, че са с по – голяма 
необходимост.  
        Към момента поради липса на средства в училище и районната администрация, на добро-
волни начала и чрез дарения, родителският колектив изготвя обследване за енергийна ефек-
тивност и технически проект за саниране на училище с цел кандидатстване за европейско фи-
нансиране. 
       След направени измервания на осветеността в началото на 2024 година се установи, че в 
класните стаи тя е над 3 пъти по – ниска от нормативно изискуемата. Със събрани средства 
от коледни базари и благотворителност на родителите бяха подменени осветителните тела в 
помещенията, където това е най – належащо – класовете до IV – ти. Към момента остават не-
подменени осветителните тела в над 50% от сградата. Съществуващите са със срок от експло-
атация от над 30 години, потъмнели корпуси и светлоотражатели, влошено светлоотдаване и 
висок разход на енергия. 



Реализацията на мерки за енергийна ефективност в училището към момента е наис-
тина належаща.

Във връзка с това е необходимо Решение на Столичен общински съвет, с което се дава
съгласие на кмета на СО - район „Панчарево“ да кандидатства по Подпрограма „Енергийна
ефективност на общински училища и детски градини“ на Националния доверителен екофонд
за безвъзмездно финансиране и даване на съгласие за съфинансиране от бюджета на Столична
община в размер на 30 % от инвестиционните разходи за енергоспестяващи мерки за енергийна
ефективност в сградата на 192.СУ „Христо Ботев“ с. Бистрица.

УВАЖАЕМИ ГОСПОДИН ПЕТРОВ,
УВАЖАЕМИ ДАМИ И ГОСПОДА ОБЩИНСКИ СЪВЕТНИЦИ,

Предвид гореизложеното и на основание чл.21, ал.1, т.8 и т.23, ал.2 от Закона за местното
самоуправление и местната администрация, предлагам Столичният общински съвет да вземе
следното решение:

1.Дава съгласие и упълномощава кмета на СО- район „Панчарево“ да кандидатства за без-
възмездно финансиране по Подпрограма „Енергийна ефективност на общински училища  и
детски градини“ към Инвестиционна програма за климата на Националния доверителен еко-
фонд, за прилагане на мерки за енергийна ефективност в сградата на  192-ро СУ „Христо Бо-
тев“, с. Бистрица, район Панчарево.

2. Дава съгласие за осигуряване на съфинансиране от бюджета на Столична община в
размер на 314 124.32 лв. с ДДС /триста и четиринадесет хиляди сто двадесет и четири лева и
тридесет и две стотинки/ с ДДС, представляващи 30% от инвестиционните разходи за енер-
госпестяващи мерки за енергийна ефективност в сградата на 192.СУ „Христо Ботев“ с. Бист-
рица.

Приложение: Проект на решение на СОС; Количествено-стойностна сметка /КСС/; Док-
лад за обследване състоянието на микроклимата; Покана за набиране на проектни предложе-
ния; Правила за финансиране на проекти по Подпрограма „Енергийна ефективност на общин-
ски училища и детски градини“.

С уважение,
ЕВГЕНИЯ АЛЕКСИЕВА
КМЕТ НА СО - РАЙОН “ПАНЧАРЕВО”

31.5.2024 г.

X Евгения Алексиева

КМЕТ НА СО - РАЙОН ПАНЧАРЕВО
                                      

Д-Р ВАНЯ ТАГАРЕВА,
ОБЩИНСКИ СЪВЕТНИК

30.5.2024 г.

X Д-Р ВАНЯ ТАГАРЕВА

ОБЩИНСКИ СЪВЕТНИК
                                  



С Т О Л И Ч Н А   О Б Щ И Н А
СТОЛИЧЕН   ОБЩИНСКИ  СЪВЕТ

София 1000,ул.”Московска” № 33,тел.93 77 855,е-mail:info@sofiacouncil bg.

ПРОЕКТ !
Р Е Ш Е Н И Е № …….

на Столичен общински съвет
от ………… 2024 г.

За: Даване на съгласие на Кмета на СО-район „Панчарево“ да кандидатства по
Подпрограма „Енергийна ефективност на общински училища и детски градини“ към
Инвестиционна програма за климата /ИПК/ на Националния доверителен екофонд /НДЕФ/ и
даване на съгласие за съфинансиране в размер на 30% от инвестиционните разходи за
енергоспестяващи мерки за енергийна ефективност в сградата на 192. СУ „Христо Ботев“, с.
Бистрица, район „Панчарево“.

На основание: чл. 21, ал. 1, т. 8 и т.23, и ал.2 от Закона за местното самоуправление
и местната администрация

СТОЛИЧНИЯТ ОБЩИНСКИ СЪВЕТ
Р Е Ш И :

1. Дава съгласие и упълномощава кмета на район „Панчарево“- Столична община да
кандидатства за безвъзмездно финансиране по  Подпрограма „Енергийна ефективност на
общински училища и детски градини“ към Инвестиционна програма за климата /ИПК/ на
Националния доверителен екофонд /НДЕФ/  за мерки за енергийна ефективност в сградата на
192. СУ „Христо Ботев“, с. Бистрица, район „Панчарево“.

2. Дава съгласие за осигуряване на съфинансиране от бюджета на Столична община в размер
на  314 124.32 лв. с ДДС / триста и четиринадесет хиляди сто двадесет и четири лева и
тридесет и две стотинки/ с ДДС.

3. Бенефициентът - район „Панчарево“ контролира строително-монтажните дейности по
енергоспестяващи мерки, описани в приложената количествено-стойностната сметка /КСС/.

4.  Възлага контрола по изпълнение на проекта на кмета на район „Панчарево“.

Настоящето решение е прието на ___ заседание на Столичния общински съвет, проведено
на __________ 2024 г., Протокол № ______ от _______ 2024 г. и е подпечатано с официалния
печат на Столичния общински съвет.

Председател на Столичния
Общински съвет:
/Цветомир Петров/

Възстановим подпис

X Лили Димитрова

                                      

Юрист от
администрацията на    Район Панчарево
/Лили Димитрова/


